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L.ORG.II.0002.2.2025 

Protokół nr X/2025 
z X sesji Rady Gminy Cmolas IX kadencji 

- posiedzenie z dnia 27 marca 2025 r. 

X Sesja w dniu 27 marca 2025 r. 

Obrady rozpoczęto 27 marca 2025 r. o godz. 15:30, a zakończono o godz. 17:45 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków Rady i zaproszeni goście według załączonej listy 

obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Cmolas – Andrzej Zagroba, wypowiadając 

formułę: „Otwieram dziesiątą sesję Rady Gminy Cmolas” i po przywitaniu stwierdził quorum 

i prawomocność obrad oraz fakt sporządzenia protokołu z poprzedniego posiedzenia, który był 

wyłożony do wglądu, został prawidłowo opublikowany i nie wniesiono do niego uwag. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad sesji, który Radni otrzymali wraz 

z zawiadomieniem o sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności oraz stwierdzenie faktu sporządzenia 

protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

3. Wypracowanie opinii rady w sprawie sprzedaży i przejęcia nieruchomości gruntowych. 

4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej przez Gminę Cmolas 

(projekt nr 1), 

b) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych 

i niepublicznych podmiotów oświatowych prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne 

inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania (projekt nr 2), 

c) w sprawie przyjęcia „Regulaminu przyznawania nagród za wyniki w nauce lub inne 

osiągnięcia edukacyjne, sportowe dla uczniów szkól z terenu Gminy Cmolas” (projekt 

nr 3), 

d) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Cmolas w 2025 r. (projekt nr 4), 

e) w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zadania Gminie Miasto Rzeszów (projekt nr 

5), 

f) w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Cmolas na 

lata 2025-2036 (projekt nr 6), 

g) w sprawie wprowadzenia zmian budżetu gminy na 2025 r. (projekt nr 7),  

5. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2024 i potrzeby w tym 

zakresie.  

6. Wnioski do Rady i informacje. 

7. Zamknięcie sesji.  

  

Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący złożył wniosek o poszerzenie porządku 

obrad o punkt Informacja z posiedzeń Komisji Stałych Rady.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: Wniosek o poszerzenie porządku obrad o punkt: 

"Informacja z posiedzeń Komisji Stałych Rady". 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba, 

Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

 

Rada pozytywnie zaopiniowała przedstawiony wniosek. Przewodniczący ogłosił, że 

informacja z posiedzeń komisji będzie procedowana jako punkt 6 porządku obrad. 

 

Ad. 2. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie przedstawiła Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 3. Wypracowanie opinii rady w sprawie sprzedaży i przejęcia nieruchomości 

gruntowych. 

 

Pani wójt przedstawiła wniosek o zaopiniowanie przejęcia i sprzedaży działek: 

1) Sprzedaż nieruchomości gruntowej, działka ewid. 5864/10 obręb Cmolas na rzecz jej 

użytkownika wieczystego. 

2) Przyjęcie na rzecz gminy w formie darowizny działek o nr ewid. 108/5, 108/7, 91/2, obręb 

Poręby Dymarskie. 

3) Zakup na rzecz gminy nieruchomości gruntowej działka ewid. 302/4 obręb Jagodnik. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Radny Waldemar Zieliński prosił o wyjaśnienie decyzji dotyczącej sprzedaży. Zwrócił 

uwagę na zmianę stanowiska Pani Wójt, która zawsze deklarowała sprzeciw wobec 

sprzedaży działek gminnych. Tymczasem obecnie sprzedajemy działkę w centrum Cmolasu, 

przy głównym skrzyżowaniu, która w przyszłości mogłaby posłużyć do rozbudowy 

skrzyżowania lub budowy prawoskrętu. 

-Radny Michał Szczepanek pytał, kiedy i na jaki okres została oddana działka w Cmolasie 

w użytkowanie wieczyste. 

-Radny Krzysztof Czachor odniósł się do działki w Jagodniku, zauważając, że zgodnie z 

mapami, droga może przebiegać bezpośrednio za oknami mieszkańców, co mogłoby być dla 

nich niekomfortowe. 

-Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny szczegółowo wyjaśniła, że jej 

polityka dotycząca zakupu i zbywania gruntów gminnych pozostaje niezmieniona. Zgodnie 

z nowelizacją prawa użytkowania wieczystego, właściciele, którzy w odpowiednim terminie 

złożyli wniosek o wykup prawa własności na nieruchomości użytkowanej wieczyście, mają 

prawo do jej wykupu. Gmina jako właściciel, nie może wstrzymać tej sprzedaży. W 

przypadku działki w Jagodniku, chodzi o uregulowanie obecnego stanu faktycznego – droga 

przebiega przez teren, który nie należy do gminy. Podobne sytuacje mają miejsce w wielu 

innych lokalizacjach. 

Trzeci przypadek dotyczy Porąb Dymarskich. Wyjaśniono, że chodzi o dojazd do domu, 

w którym mieszka rodzina z dzieckiem niepełnosprawnym. Codziennie przyjeżdża tam bus, 

który odbiera dziecko na zajęcia. Gmina regularnie odśnieża tę drogę, ale zdecydowano, że 

należy formalnie uregulować jej stan prawny. Właściciele gruntu zobowiązali się do 

przekazania go na rzecz Gminy. 
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-Referent Magdalena Wit dodała, że umowa użytkowania wieczystego dotycząca działki 

w Cmolasie została zawarta w 2012 roku. Spełnia więc wymogi wynikające z ustawy 

o gospodarce nieruchomościami, ponieważ została oddana w użytkowanie wieczyste we 

właściwym terminie, a właściciel nieruchomości zgłosił chęć jej wykupu do końca sierpnia 

2024 roku. Zgodnie z prawem Gmina musi sprzedać tę działkę właścicielowi. 

-Radny Stanisław Siębor wyraził swoje wątpliwości. Zwrócił uwagę na liczne pytania 

dotyczące działki, która znajduje się w pobliżu newralgicznego skrzyżowania w Cmolasie, 

istotnego pod względem komunikacyjnym. Powiedział, że rozważane jest ustawienie 

fotoradaru, choć jego instalacja nie rozwiąże problemów komunikacyjnych, a jedynie 

wymusi zmniejszenie prędkości. Wyraził obawy, że sprzedając działkę teraz, w przyszłości 

Gmina może być zmuszona do jej odkupu. 

-Pani Wójt ponownie odniosła się do sprawy, podkreślając znaczenie lokalizacji. 

Zaznaczyła, że gdyby działka należała do Gminy, zostałaby odpowiednio zagospodarowana. 

Przypomniała jednak, że w 2010 roku GS sprzedał działkę obecnemu właścicielowi. Urząd 

Gminy miał wtedy prawo pierwokupu, lecz radni w tamtym czasie nie podjęli interwencji 

ani nie rozmawiali z poprzednim Wójtem na temat wykupu działki. Pani Wójt wskazała, że 

podobna sytuacja miała miejsce z budynkiem Urzędu Gminy oraz bankiem. Decyzje podjęte 

w przeszłości spowodowały, że obecnie Gmina musi dostosować się do ustawy o 

użytkowaniu wieczystym. Dodała: „Nie sprzedajemy – zmieniamy formę prawa własności.” 

 

Głosowano wniosek w sprawie: Wypracowanie opinii rady w sprawie sprzedaży i przejęcia 

nieruchomości gruntowych. Sprzedaż nieruchomości gruntowej, działka ewid. 5864/10 

obręb Cmolas na rzecz jej użytkownika wieczystego. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Andrzej Gul, Katarzyna Jędrzejowska, 

Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Michał 

Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba 

RZECIW (2): Krzysztof Czachor, Stanisław Siębor 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

 

Głosowano wniosek w sprawie: Wypracowanie opinii rady w sprawie sprzedaży i przejęcia 

nieruchomości gruntowych. Przyjęcie na rzecz gminy w formie darowizny działek o nr ewid. 

108/5, 108/7, 91/2, obręb Poręby Dymarskie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba, 

Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

 

Głosowano wniosek w sprawie: Wypracowanie opinii rady w sprawie sprzedaży i przejęcia 

nieruchomości gruntowych. Zakup na rzecz gminy nieruchomości gruntowej działka ewid. 

302/4 obręb Jagodnik. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba, 

Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

 Rada pozytywnie zaopiniowała wszystkie przedstawione wnioski. 

 

Ad.4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej przez Gminę Cmolas 

(projekt nr 1), 

Projekt przedstawiła Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny. 

W dyskusji wzięli udział: 

-Radny Michał Szczepanek pytał, czy kupowana działka to teren, na którym znajdują 

się wiaty gminne. Zwrócił uwagę, że chciałby wiedzieć, na jakiej podstawie Gmina 

wybudowała te wiaty na działce, która nie należy do niej. Ponadto prosił o podanie 

numeru działki, na której planowana jest budowa wieży widokowej. 

-Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny wyjaśniła, że na terenie Gminy 

Cmolas istnieje wiele miejsc, gdzie infrastruktura, sfinansowana z budżetu gminy, 

znajduje się na gruntach prywatnych. Zaznaczyła, że inwestycja na omawianej działce 

miała miejsce w latach 2010–2012, kiedy teren ten był przeznaczony pod punkt 

widokowy. W ubiegłym roku ukończono budowę paleniska oraz ławek jako realizację 

wniosku złożonego jeszcze przez poprzedniego Wójta. Najczęściej takie 

przedsięwzięcia odbywają się na podstawie umowy użyczenia. Tak było w ubiegłym 

roku, jednak odnośnie do roku 2012 Wójt przyznała, że nie dysponuje pełną wiedzą na 

ten temat. 

W ramach kolejnej odpowiedzi Wójt poinformowała, że wieża widokowa będzie 

zlokalizowana na działce numer 2125/4. 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowej przez Gminę Cmolas (projekt nr 1).  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej 

Zagroba, Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Uchwała nr X/71/25. 

 

b) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i 

niepublicznych podmiotów oświatowych prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne 

inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania (projekt nr 2). Projekt z autopoprawką.  

Zastępca Wójta wyjaśniał, że autopoprawka dotyczy paragrafu czwartego, 

podpunktu A. Wykreślono rozliczenie kwartalne dotacji, pozostawiając wyłącznie 
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rozliczenie roczne. Automatycznie w załączniku numer 3 również wykreślano słowo 

„kwartalne”, pozostawiając jedynie rozliczenie roczne. Po zasięgnięciu opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie, która jednoznacznie uznała, że 

powinno obowiązywać rozliczenie roczne, przychylamy się do tej interpretacji, dlatego 

zmieniamy zapis w uchwale, rezygnując z rozliczeń kwartalnych. 

Rozliczenie kwartalne dotychczas pomagało nam w bieżącym kontrolowaniu 

wydatkowania dotacji przez stowarzyszenia. Jednak, zgodnie ze stanowiskiem 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, od teraz będziemy czekać na rozliczenia roczne.  

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcia pod obrady projektu nr 2 z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej 

Zagroba, Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

Rada przyjęła przedstawiony wniosek. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i 

rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych 

prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne inne niż jednostka samorządu 

terytorialnego oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i 

wykorzystania (projekt nr 2),  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej 

Zagroba, Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Uchwała nr X/72/25 

 

c) w sprawie przyjęcia „Regulaminu przyznawania nagród za wyniki w nauce lub inne 

osiągnięcia edukacyjne, sportowe dla uczniów szkól z terenu Gminy Cmolas” (projekt nr 

3), 

Projekt przedstawiła Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny. 

 

 W dyskusji wzięli udział: 

- Radny Michał Szczepanek: przedstawił Radzie propozycję, aby w regulaminie, 

paragraf drugi i trzeci, obniżyć wymóg wzorowej oceny zachowania do oceny bardzo 

dobrej. Niektórzy uczniowie osiągający wysokie wyniki w nauce nie są w stanie otrzymać 

wzorowej oceny zachowania, ponieważ nie angażują się społecznie w życie szkoły. Może 

to być dla nich krzywdzące. Radny dodał, że taka zmiana byłaby korzystna dla wielu 
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uczniów, którzy osiągają świetne wyniki w nauce, ale ich zachowanie, choć bardzo dobre, 

nie jest wzorowe.  

- Zastępca Wójta Marian Posłuszny: poinformował, że ten temat był omawiany na 

posiedzeniu z dyrektorami szkół. Jedyną poprawką, którą wprowadzono, było 

wykreślenie zapisu „co najmniej”, odnoszącego się do wzorowej oceny zachowania.  

Wszyscy obecni dyrektorzy byli zgodni co do tego, aby zachować wymóg wzorowej 

oceny zachowania jako jednego z dwóch kluczowych kryteriów decydujących o 

przyznaniu nagrody Wójta.” 

Wobec braku zgłoszeń do dalszej dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu 

przyznawania nagród za wyniki w nauce lub inne osiągnięcia edukacyjne, sportowe dla 

uczniów szkól z terenu Gminy Cmolas” (projekt nr 3),  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński 

PRZECIW (1): Michał Szczepanek 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

Przewodniczący ogłosił, że Rada podjęła uchwałę, która otrzymuje kolejny numer 

Uchwała nr X/73/25 

 

d) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Cmolas w 2025 r. (projekt nr 4), 

Projekt przedstawiła Magdalena Wit Referent w Referacie GGiR. 

 W dyskusji wzięli udział: 

- radny Krzysztof Książek Krzysztof Książek poruszył kwestie dotyczące sterylizacji i 

kastracji zwierząt w pierwszym kwartale bieżącego roku, pytając o liczbę i koszty takich 

przeprowadzonych zabiegów.  

-Radny Michał Szczepanek zapytał o liczbę zwierząt obecnie dostępnych do adopcji 

oraz o procedurę postępowania z bezpańskimi psami.  

- Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny i Magdaleny Wit wyjaśniały, że 

w bieżącym roku zrealizowano jedynie pojedyncze przypadki sterylizacji i kastracji. Są 

to zwierzęta zgłaszane z terenu Gminy, jednak każda zgłoszona sytuacja jest 

weryfikowana. Często zdarzają się przypadki, w których próbowano nadużywać 

dostępnych usług, dlatego sprawdzane jest miejsce występowania zwierzęcia oraz to, czy 

jest ono faktycznie bezdomne i nie posiada właściciela. Dotychczas sfinansowano jeden 

zabieg sterylizacji. Koszty zabiegów zależą od wagi zwierzęcia i wynoszą: 

-Psy: od 250 do 500 zł, 

-Koty: w dolnych granicach podanych kwot. 

 Gmina nie finansuje kastracji i sterylizacji zwierząt właścicielskich z powodu ograniczeń 

budżetowych. Przyjęto budżet na kwotę 60 tysięcy złotych (w zeszłym roku wynosił 50 

tysięcy zł), z czego część środków została przeznaczona na opłacenie faktur za działania 

zrealizowane w ubiegłym roku. Poinformowano, że koszt przekazania jednego 

bezdomnego psa do schroniska wynosi 3,5 tysiąca złotych. 

-Informacja o adopcjach w roku ubiegłym Bernadetta Wolak-Posłuszny 

poinformowała, że w ubiegłym roku zrealizowano dziesięć adopcji zwierząt, w tym 

dziesięć kotów oraz pięć psów. Podkreśliła, że działania adopcyjne są możliwe 
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wyłącznie wtedy, gdy mieszkańcy współpracują i umożliwiają takie procedury. 

Niestety, w przypadku zgłoszonym na ostatniej sesji, mieszkańcy nie poinformowali 

urzędu o obecności szczeniąt, co uniemożliwiło ich adopcję. Analogiczne sytuacje 

miały miejsce wcześniej, w tym z sześcioma psami, które udało się adoptować do 

domów tymczasowych w ciągu dwóch tygodni, przy kosztach wynoszących 500 zł za 

zwierzę (w tym sterylizacja i szczepienia wstępne). 

-Procedury dotyczące sterylizacji i kastracji wójt Bernadetta Wolak-Posłuszny 

wyjaśniła, że zgodnie z prawem, najpierw podejmowane są próby ustalenia właściciela 

zwierzęcia. Sterylizacja lub kastracja mogą być wykonane wyłącznie w przypadku 

bezdomnych zwierząt. Wskazano, że decyzja o zabiegach wobec zwierząt 

właścicielskich jest niemożliwa, gdyż mogłoby to prowadzić do prawnych roszczeń 

wobec Gminy. Podkreślono, że Gmina realizuje sterylizację jedynie dla zwierząt 

bezdomnych, ze względu na ograniczone środki finansowe. 

-Dalsze działania i współpraca z mieszkańcami- Wójt podkreśliła konieczność daleko 

idącej współpracy z mieszkańcami, która jest kluczowa dla efektywnego działania w 

zakresie opieki nad zwierzętami.  

 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

 Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Cmolas w 2025 r. (projekt nr 4),  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba, 

Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Uchwała nr X/74/25 

 

e) w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zadania Gminie Miasto Rzeszów (projekt 

nr 5), 

Projekt przedstawiła Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Radny Krzysztof Łagoda podkreślił, że do tej pory w Gminie nie funkcjonowała 

podobna uchwała, wskazując, że jej wprowadzenie generuje wysokie koszty dla budżetu. 

W związku z tym zgłosił wniosek o jej odrzucenie. 

-Radny Michał Szczepanek poruszył kwestie dotyczące rozliczeń finansowych: 

-Czy niewykorzystane środki (2,5 tys. zł) wrócą do gminnego rachunku bankowego, 

jeśli mieszkańcy nie skorzystają z nich w danym roku? 

-Czy w ubiegłym roku zdarzały się przypadki, w których mieszkańcy nie opłacili pobytu 

w Izbie Wytrzeźwień? 

-W jaki sposób gmina może egzekwować należności od osób, które nie uiszczą opłaty? 

Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny wyjaśniała: 
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-Zgodnie z paragrafem 4 punkt 2 umowy z Miastem Rzeszów, niewykorzystane środki 

są zwracane na wskazane konto bankowe gminy, w przypadku, gdy faktyczna liczba 

osób nietrzeźwych jest mniejsza od ustalonej średniej (liczby 5). 

-Do tej pory gmina nie uiszczała opłat za pobyt mieszkańców w Izbie Wytrzeźwień, 

gdyż przypadki takie nie występowały. W sytuacjach awaryjnych opłaty były pobierane 

od rodziny osoby nietrzeźwej lub regulowane przez samych delikwentów. 

-Umowa zabezpiecza minimalną liczbę miejsc na wypadek sytuacji kryzysowych, 

takich jak przemoc domowa czy agresywne zachowanie osób nietrzeźwych. 

-  Radny Stanisław Siębor wyraził obawę, że wprowadzenie uchwały może spowodować 

nadużycia przez niektóre osoby, które unikną opłat za pobyt w Izbie Wytrzeźwień. 

Zasugerował wprowadzenie uchwały na okres próbny (do końca roku), po czym analizę 

raportów policyjnych i decyzję o dalszym kontynuowaniu rozwiązania. 

-  Radny Krzysztof Książek uznał, że uchwała jest warta wprowadzenia ze względu na 

niewielkie koszty. Wyraził przekonanie, że świadomość konsekwencji pobytu w Izbie 

Wytrzeźwień oraz ewentualna konieczność odpracowania należności zapobiegnie 

nadużyciom. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: wniosek radnego Krzysztofa Łagody w sprawie 

odrzucenia projektu uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3): Ewelina Nowicka, Krzysztof Łagoda, Waldemar Zieliński 

PRZECIW (10): Sylwester Czajkowski, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, Katarzyna 

Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Piotr Maciąg, Stanisław 

Siębor, Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Michał Szczepanek 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

Przewodniczący ogłosił, że wniosek radnego został odrzucony 

 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie 

zadania Gminie Miasto Rzeszów (projekt nr 5 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Piotr Maciąg, 

Stanisław Siębor, Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba 

PRZECIW (1): Krzysztof Łagoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Michał Szczepanek, Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

Przewodniczący ogłosił, że Rada podjęła uchwałę, która otrzymuje kolejny numer 

Uchwała nr X/75/25 

 

f) w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Cmolas 

na lata 2025-2036 (projekt nr 6), 
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Projekt przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg 

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Cmolas na lata 2025-2036 (projekt nr 6) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba, 

Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Uchwała nr X/76/25 

 

g) w sprawie wprowadzenia zmian budżetu gminy na 2025 r. (projekt nr 7).  

Projekt przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg 

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian budżetu 

gminy na 2025 r. (projekt nr 7) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba, 

Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (1): Anna Tworz 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Uchwała nr X/77/25 

 

Ad.5. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2024 i 

potrzeby w tym zakresie.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. Sprawozdanie zostało przekazane Radnym wraz 

z materiałami na sesję. Przedstawienie tych materiałów jest wymagane przepisami 

w odpowiednim terminie, co też nastąpiło. Przewodniczący poinformował, że dyskusja nad tym 

tematem odbędzie się na kolejnej sesji z powodu nieobecności kierownika GOPS w Cmolasie. 

 

Ad. 6. Informacja z posiedzeń Komisji Stałych Rady. 

1. Komisja Oświaty i Spraw Społecznych Posiedzenie w dniu 25 lutego 2025 r. 

Wiceprzewodniczący Komisji, Piotr Maciąg, przedstawił trzy główne tematy omawiane 

podczas posiedzenia: 

-Klub Malucha – omówiono stan przygotowań oraz zamierzenia organizacyjne 

związane z otwarciem klubu. 

-Pomoc psychologiczno-pedagogiczna – komisja przeanalizowała realizację 

bieżących zadań wynikających z polityki MEN oraz opracowała wniosek o 
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rozmowy z dyrektorami szkół dotyczące nowego przedmiotu „Edukacja 

zdrowotna” oraz programu „Szkoła dla rodziców”. 

-Ośrodek Zdrowia w Cmolasie – komisja omówiła stan aktualny działania 

ośrodka zdrowia, podkreślając brak dostarczonych przez organ prowadzący 

informacji dotyczących jego działalności. 

 

2. Komisja Rozwoju Gospodarczego Posiedzenie w dniu 3 marca 2025 r. 

Przewodnicząca komisji, Teresa Krzysztofińska, przedstawiła tematy posiedzenia: 

-Gospodarka lokalami użytkowymi – analiza dochodów z wynajmu 

pomieszczeń i lokali mieszkalnych będących własnością mienia komunalnego 

Gminy Cmolas. 

-Zmniejszenie liczebności populacji bobra – omawiano działania służące 

likwidacji żeremi. 

-Rejestracja przedsiębiorców w CEIDG – porównano dane za lata 2023 i 2024, 

wskazując stabilną liczbę przedsiębiorstw na poziomie 353, z czego większość 

właścicieli mieści się w przedziale wiekowym 25-30 lat. 

 

3. Komisja Mandatowo-Regulaminowa Posiedzenie w dniu 25 marca 2025 r. 

Przewodnicząca komisji, Ewelina Nowicka, przedstawiła tematy: 

-Dni Cmolasu 2025 – propozycje programowe przedstawione przez Annę Lulek, 

dyrektor Samorządowego Ośrodka Kultury w Cmolasie. 

-Regulamin nagród i wyróżnień dla uczniów – Marian Posłuszny, Zastępca 

Wójta Gminy Cmolas, zaprezentował projekt regulaminu, który uwzględnia 

konsultacje przeprowadzone z dyrektorami szkół podstawowych. Radni 

jednogłośnie zaopiniowali projekt pozytywnie. 

 

4. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Posiedzenie w dniu 9 kwietnia 2025 r. 

Przewodniczący komisji, Sylwester Czajkowski, poinformował, że posiedzenie zostało 

przerwane i ustalono nowy termin na 4 kwietnia 2025 r. w celu przeprowadzenia wizji 

lokalnej i konfrontacji w terenie z osobą skarżącą.  

 

Ad. 7. Wnioski do Rady i informacje. 

W dyskusji wzięli udział: 

-Radny Krzysztof Książek pytał o temat relokacji nielegalnych imigrantów, który coraz 

częściej pojawia się w mediach. Zadał pytanie, czy gmina posiada jakiekolwiek 

informacje na ten temat, w szczególności o potencjalnych ośrodkach relokacyjnych w 

województwie lub kraju. 

-Radny Michał Szczepanek zgłosił dwa pytania. Czy możliwe jest publikowanie 

protokołów z posiedzeń wszystkich komisji na esesji oraz czy w związku ze zbliżającymi 

się wyborami prezydenckimi oraz wprowadzeniem nazw ulic w Cmolasie, zmienią się 

obwody głosowania w tej miejscowości? 

- Radny Krzysztof Czachor: Prosił o dopilnowanie prawidłowego koszenia traw na 

Osiedlu Pańskie Pole oraz wyjaśnił kwestie dotyczące przetargu na dostawę kruszywa, 

pytając, gdzie zostanie ono rozdysponowane. 

-Radna Teresa Krzysztofińska pytała o stan piętra budynku nad remizą w Hadykówce 

oraz proces jego przejęcia przez gminę od Stowarzyszenia Rozwoju Gminy Cmolas. 

- Radny Michał Szczepanek: Ponownie zabrał głos, poruszając temat realizacji 

obowiązku gminy w zakresie posiadania cmentarza komunalnego, który według ustawy 

gmina powinna posiadać. Zwrócił uwagę na zagęszczenie istniejących cmentarzy 

parafialnych i zaproponował rozważenie tego tematu w komisji. 
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- Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny: 

 Na pytanie Krzysztofa Książka odpowiedziała, że gmina nie posiada żadnych 

oficjalnych informacji na temat relokacji imigrantów. Nie odbyły się żadne spotkania 

na ten temat ani nie wpłynęły żadne pisma. 

W kwestii protokołów z komisji wskazała, że decyzję w tej sprawie podejmie 

przewodniczący. 

W sprawie koszenia traw poinformowała, że uwagi należy zgłaszać do sołtysów. 

Koszenie odbywa się zgodnie z zapotrzebowaniem, a w przypadku Osiedla Pańskie 

Pole zostanie ono wykonane. 

Wyjaśniła, że rozdział kruszywa odbywa się we współpracy z sołtysami, którzy 

określają zapotrzebowanie na poszczególne drogi gminne. 

W odniesieniu do pytania dotyczącego cmentarza komunalnego - nie wpłynęły 

zgłoszenia w tej sprawie. Realizacja tego obowiązku wymagałaby zakupu gruntu, 

którego gmina na ten cel obecnie nie posiada. 

-Zastępca Wójta Gminy Marian Posłuszny wyjaśnił, że na terenie gminy Cmolas 

pozostaje osiem stałych obwodów głosowania oraz jeden odrębny w Domu Pomocy 

Społecznej. Podział ten został zatwierdzony przez Komisarza Wyborczego w 

Tarnobrzegu i nie zmienia się w związku z wprowadzeniem nazw ulic, podział ten 

nie podlega zmianie do wyborów samorządowych w 2029 roku. 

 Na koniec Przewodniczący Rady Andrzej Zagroba poinformował, że protokoły z 

posiedzeń komisji będą uzupełniane. Dodatkowo przypomniał o konieczności złożenia 

oświadczeń majątkowych za 2024 przez radnych w terminie do końca kwietnia 2025 r. 

 

Ad. 7. Zamkniecie sesji.  

Po zrealizowaniu wszystkich punktów przewodniczący obrad podziękował wszystkim 

za obecność i zamknął sesję słowami „Zamykam dziesiątą sesję Rady Gminy Cmolas IX 

kadencji”. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 Protokołowała: Anna Gul-Halat – referent. 

Przewodniczący Rady 

Andrzej Zagroba 

 

  


